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جماعت متوهم 
محمد صرفي در يادداشت روز گذشته كيهان 
با انتقاد از جريان متوهمي كه به دنبال توجيه 
شكس��ت هاي خود در عرصه ه��اي داخلي و 
خارجي است و مرتباً بر مسائلي همچون دولت پنهان تأكيد مي كنند، 
نوشت: اين جماعت خود را مظهر عقلانيت و تبحر در سياست پنداشته 
و مأموريت خود را نجات كش��ور و مردم مي دانند. ديگراني كه به طور 
طبيعي و منطقي دنياي خيالي آنان را نمي توانند ببينند و اعتقادي به 
آن ندارند، مأموريت دارند كه با انواع و اقسام روش ها و ابزارها - مانند 
موهوماتي به اس��م دولت پنهان و دولت موازي - مانع از به س��رانجام 
رس��يدن اين هدف بزرگ و مقدس ش��وند. اگر هم به رسم دلسوزي و 
نصيحت به آنان تذكر يا نقدي وارد ش��ود، واكنش آنها منفي و توأم با 
بدبيني خواهد بود. در فيلم »ذهن زيبا«، پروفسور نش، گروه پزشكي را 
يك تيم امنيتي مي بيند كه براي دستگيري او آمده اند و از دستشان فرار 
مي كند. وقتي هم كه دكتر معالج و سرپرس��ت گروه خ��ود را معرفي 

مي كنند، پاسخ نش، مشتي است كه حواله چانه دكتر مي شود!
جان نش 30 سال به اين بيماري مبتلا بود و در نهايت بر آن غلبه كرد. 
آيا جماعتي كه در كش��ور ما سال هاست به »اس��كيزوفرني سياسي« 
مبتلا ش��ده اند هم مي توانند از دني��اي خيالي خود بي��رون بيايند و 
توهمات را كنار بگذارند؟ اسكيزوفرني نهايتاً فرد و اطرافيان نزديك او 
مثل خانواده را تهديد كرده و به آنها ضربه مي زند، اما نوع سياسي آن 
مي تواند منافع يك كشور و ملت را به خطر اندازد. بدون شك رهايي از 
اين دنياي خيالي، كار آساني نيست. وقتي گروهي به يك دنياي خيالي 
مشابه باور داشته باشند، توهمات يكديگر را تأييد و تشديد مي كنند و 
اجازه تشكيك درباره آن را نمي دهند. سخت ترين قضيه پذيرش اصل 
مشكل اس��ت. بايد به آنها براي خلاصي از اين وضعيت خيالي ويرانگر 
كمك كرد. حتي اگر پاسخ آنها به دراز كردن دست ياري، حواله كردن 

مشتي به صورت باشد!
........................................................................................................................

دبه دموكرات ها
حنيف غف��اري در س��رمقاله ديروز 
روزنامه رسالت با اش��اره به مصاحبه 
وندي ش��رمن، وزير خارج��ه دولت 
سابق امريكا در خصوص ايران نوشت: وندي شرمن مذاكره كننده ارشد 
دولت باراك اوباما در مذاكرات هس��ته اي كه از منتقدان هميش��گي 
اقدامات ترامپ در خصوص برجام بوده اس��ت، در خصوص بازگش��ت 
واشنگتن به اين توافق مي گويد: »مسير دولت بايدن براي بازگشت به 
توافق هسته اي و مذاكره با ايران با وجود اقداماتي كه دولت ترامپ عليه 
اين توافق و ايران انجام داده است، مسيري دش��وار خواهد بود. در هر 
حال، بايد بپذيريم كه ما الان در سال ۲0۱۶ ميلادي نيستيم و در سال 

۲0۲0 و تقريباً ۲0۲۱ قرار داريم!«
رمزگشايي از اظهارات وندي شرمن چندان دشوار به نظر نمي رسد! او 
در سخنانش روي دو مؤلفه به صورت همزمان تأكيد كرده است؛ اينكه 
به لحاظ حقوقي پروسه بازگشت بايدن به برجام دشوار است و از سوي 
ديگر دموكرات ها ديگر تمركزي بر نسخه اصلي برجام نداشته و به كسب 

امتيازات بيشتر از ايران مي انديشند. 
اظهارات شرمن، نقطه آشكار س��از »دبه جديد دموكرات ها« در قبال 
توافق هسته اي محسوب مي شود! آن هم در حالي كه مذاكره اي ميان 
ايران و امريكا صورت نگرفته و بايدن نيز اساس��اً در كاخ سفيد مستقر 
نش��ده اس��ت! دموكرات ها در آينده اي نزديك نيز دو مؤلفه » سخت 
بودن بازگش��ت به برجام« و » تغيير ش��رايط زماني نس��بت به زمان 
انعقاد برجام« را به كرات مورد اس��تناد قرار خواهن��د داد. اين همان 
روش سنتي و هميشگي حزب دموكرات امريكا محسوب مي شود. در 
جريان برگزاري مذاكرات هسته اي ميان ايران و اعضاي ۱+5 در ژنو و 
وين ) در بين س��ال هاي ۱3۹۲ تا ۱3۹5( نيز جان كري و شرمن مدام 
تأكيد داشتند كه دس��تان آنها و دولت اوباما براي تعليق تحريم هاي 
ايران تا حدود زيادي بسته است! جالب است بدانيم پس از انعقاد برجام، 
وزارتخانه هاي امور خارجه و خزان��ه داري امريكا در اقدامي كاملًا قابل 
پيش بيني، از شركت ها و مؤسسات اعتباري در دنيا خواستند تا در عين 
رفع تحريم ها عليه ايران، مراقب ريس��ك سرمايه گذاري در كشورمان 
باشند! موضوعي كه سبب شد بسياري از كمپاني هاي كوچك و متوسط 

از سرمايه گذاري در ايران اجتناب كنند! 
........................................................................................................................

انتخابات امريكا و تأثيرات آن بر اقتصاد ايران 
حميد حاج اسماعيلي، در شماره ديروز آرمان 
ملي با اش��اره به تأثير متفاوت تحريم ها بر 
ايران نوشت: در اينكه امريكايي ها تحت هر 
شرايطي با كشور ما دشمني دارند، ترديدي 
نيست؛ يعني سابقه ۴0 س��ال گذشته نش��ان داده است كه هر حزب 
سياس��ي چه جمهوريخواه و چه دموكرات در اين كشور حاكم شوند، 
روي برخي از مس��ائل مهم با كش��ور ما اختلاف نظر جدي ندارند و به 
همين دليل هم در ۴0 سال گذشته به انواع مختلف اشكالي از تحريم ها 
را از طرف امريكا در كش��ور داش��ته ايم، اما توجه كنيد كه ما اهميت 
موضوعاتي را كه در كش��ور اتفاق مي افتد، باي��د از نظر تأثيرگذاري بر 
مسائل داخلي كه شامل مسائل اقتصادي و اجتماعي مي شود، بررسي 
كنيم. فارغ از جنبه هاي سياسي، اين موضوع براي مردم در بخش هاي 
اجتماع��ي و اقتصادي اهميت زي��ادي دارد. ما در دولت گذش��ته كه 
دموكرات ها بر سر كار بودند، سند تاريخي بسيار جدي و مهمي را كه 
شايد در يك قرن اخير بي سابقه بوده اس��ت با امريكايي ها و برخي از 
كشور هاي اروپايي و همچنين دو كش��ور چين و روسيه امضا كرديم. 
دولت اوباما با اينكه بخش زيادي از تعهدات خ��ود را انجام نداد، اما به 
برجام متعهد بود و تحت برجام خيلي از تحريم ها برداشته شد و فضاي 
جديدي به لحاظ كاركرد هاي اقتصادي در كشور و تعامل با كشور هاي 

ديگر شكل گرفت. 
با تغيير دولت در امريكا اين شرايط دچار تغيير و تحولاتي شد، دولت 
ترامپ از حزب جمهوري خواه از برجام خارج شد و تحريم ها را يكطرفه 
و خارج از چارچوب س��ازمان ملل عليه ايران اجرا ك��رد. مي دانيم كه 
دموكرات ها به عنوان يك حزب سياسي در مقابل آنچه در دولت گذشته 
با ايران و برخي كش��ور هاي اروپايي و قدرت هاي جهاني تحت عنوان 
برجام امضا كرده اند، پاسخگو هستند، اين بخشي از رفتار سياسي اين 
حزب است كه آنها را وادار مي كند نس��بت به آن واكنش نشان دهند. 
قطعاً آنها هم به برجام برخواهند گشت، اما تفاوت هايي شكل گرفته و 
ديده مي شود و مسير رفع تحريم ها به اين دليل كه در امريكا به قانون 
تبديل شده ممكن است زمانبر باش��د يا امكان دارد شرايط به شكلي 
كه در برجام داشته ايم، مهيا نش��ود، ولي روي شرايط اقتصادي ايران 

اثراتي خواهد داشت.

88498443سرویس  سیاسي

ايج�اد اي�ن تلق�ي در اف�كار عموم�ي ك�ه 
ديپلمات ه�اي كاركش�ته و مس�لط ب�ه فنون 
مذاكره مي توانند با دولت جو بايدن وارد فضاي 
معامله ش�وند، يكي از اولويت دارترين اهداف 
انتخابات�ي - تبليغات�ي جريان غرب�زده 9 ماه 
مانده به انتخابات رياست جمهوري 1400 است. 
اگر برخي از معذوريت هاي بهداش��تی، اجتماعي 
و سياسي نبود، امروز بايد ش��اهد حضور كارناوال 
شادي حاميان جو بايدن در تهران بوديم؛ حامياني 
كه ماه ها قبل از آغاز انتخابات رياس��ت جمهوري 
ايالات متحده به صورت گسترده از روي كارآمدن 
بايدن در امريكا استقبال كرده و آن را يك فرصت 
تاريخي عنوان مي كردند. تلاش براي ذهنيت سازي 
جامع��ه ايران��ي مبني ب��ر اينك��ه روي كارآمدن 
دموكرات ها به معناي پايان دهي به مناقشات ميان 
ايران و امريكاست، طي هفته هاي اخير به اوج خود 
رسيده و بعد از اعلام پيروزي جو بايدن ارادتمندان 
اين نامزد دموك��رات در داخل كماكان س��رگرم 
سفيدنمايي از بايدن است و تلاش مي كند »توپ 

كاهش مناقشه« را در زمين نظام بيندازد. 
   چشم انداز روابط در سايه جو 

طي ۱0روزی كه از انتخابات ايالات متحده امريكا 
گذشته است، رسانه هاي مكتوب و مجازي وابسته 
به جري��ان تجديدنظرطلب در تلاش��ي همگون و 
مش��ترك كاهش مش��اركت در انتخابات مجلس 
شوراي اسلامي را در سال گذشته به دليل ناتواني 
حاكميت سياسي كشور در تحقق مطالبات مردمي 
عنوان مي كنند و روي كارآمدن بايدن را هم، بستري 
براي افزايش مش��اركت انتخابات در سال ۱۴00 
مي دانند! رس��انه هاي منس��وب به جريان غربزده 
داخلي حتي طي يك هفت��ه اخير ويدئوي قديمی 
گفت وگوي تصويري محمدجواد ظريف را به صورت 
گسترده در فضاي مجازي پخش مي كنند كه در آن 
وزير خارجه كش��ورمان جو بايدن را رفيق قديمي 
خود عنوان مي كن��د و اين اظهارنظ��ر را نمايانگر 

چش��م انداز خوب روابط آتي تهران - واشنگتن در 
سايه بايدن و ظريف عنوان مي كنند. اين جماعت 
اين ويدئو را دليلي بر يك ضرورت تصنعي مي دانند و 
آن ضرورت شركت محمدجوادظريف به عنوان نامزد 

انتخابات رياست جمهوري ۱۴00 است. 
   بحران نمايي يك هدف همه جانبه

طي ماه هاي اخير يكي از محورهاي فعاليت سياسي 
و رس��انه اي جريان غربزده داخلي بحران نمايي از 
وضعيت كشور يا القاي وجود بن بست براي پاسخ به 

مطالبات مردم است. 
علي صوفي، مشاور خاتمي و وزير دولت اصلاحات 
يكي از چن��د ده نفري از وابس��تگان ب��ه جريان 
غربزده اس��ت كه در روزهاي اخير سرگرم تطهير 
دموكرات هاي امريكايي است و به گونه اي از رؤساي 
جمهور دموكرات در امريكا سخن به ميان مي آورد، 
گويي كه مثلاً باراك اوباما چندين پروژه اقتصادي و 
تجاري در داخل كشورمان به بهره برداري رسانده و 
آمار بيكاري را در كشور تك رقمي كرده است. انگار 
نه انگار كه همين دموكرات ها عامل اصلي بسياري 
از تحريم هاي ضدايراني بوده اند و بخش عمده اي از 
محدوديت هاي سياسي- اقتصادي نظير آنچه در 
قطعنامه هاي تحريمي شوراي امنيت سازمان ملل 
متحد عليه ايران وضع ش��ده، در دوره دموكرات ها 

روي داده است. 
مش��اور رئيس دولت اصلاحات همانند بس��ياري 
از همفك��ران خود در گفت وگويی ك��ه انجام داده 
اس��ت، تلاش مي كند به افكار عمومي القا كند كه 
كشور دچار انسداد سياسي- اقتصادي شده است 
تا در س��ايه ايجاد و تعميق چنين القائاتي جامعه 
را وادار به انتخاب گ��زاره مورد نظر خود كه همان 
پذيرش ش��روط مذاكرات جدي��د امريكايي ها در 
حوزه هسته اي و غير هسته اي است، كند. طبيعي 
اس��ت زماني كه جامعه بپذيرد در كشور بن بست 
سياسي- اقتصادي وجود دارد، انگيزه و روحيه اي 
براي مقاوم��ت در برابر غرب نداش��ته و با اهداف 

جرياني و حزبي جريان غرب��زده براي امتيازدهي 
به غرب همراهي مي كند تا بلكه كشور از بن بست 

ايجاد شده خارج شود. 
صوفي در بخشي از گفت وگوي خود ابراز مي كند: 
»مي��زان مش��اركت در انتخابات ۹۸ ب��ه حداقل 
ممكن رسيد. اينها هش��دار هاي خطرناكي است 
و آين��ده را براي كش��ور ناامن مي كن��د. او اضافه 
می كندپيش بيني مي شود كه در انتخابات ۱۴00 
نيز همين اتفاق بيفتد و رويكرد حاكميت نيز ديگر 
مش��اركت حداكثري نباش��د. اينها سبب شد كه 
جريان هاي سياسي نيز احساس كنند، نمي توانند 
نقش��ي ايفا كنند؛ بنابراين عملًا يك بن بس��ت و 
انسداد سياس��ي غيرمنتظره و بي سابقه در كشور 

ايجاد شد.«
صوفي نيز خوش بيني و ذوق زدگي خود را از انتخاب 
بايدن نمي تواند پنهان كند و در گفت وگوي اشاره 

شده نفس انتخاب بايدن را دستاورد مي داند!
در حالي كه امروز به دليل پيش��رفت تكنولوژِي و 
توس��عه ارتباطات مجازي، حتي عوام الناس نيز 
نفس حضور باي��دن را در دراز م��دت فاقد اثر در 
جهت ايجاد تغييرات گسترده در كاهش تحريم ها 
مي دانند، اما صوفي و همفكران وی نفس آمدن جو 
بايدن را حاوي دستاورد دانسته و به شكلي كاملًا 
احساس��ي و هيجاني از آن ياد مي كنند. مش��اور 
رئيس دولت اصلاحات در ادامه مي گويد: »بايدن 
با توجه به اينكه شعار بازگشت به برجام داده و از 
همان گروه دموكراتي است كه ما با آنها پشت ميز 
مذاكره نشستيم و اميدوار شديم كه تنش ها تمام 
شود و با گسترش مناس��بات اقتصادي به توسعه 
برسيم؛ نويد يك گش��ايش در عرصه بين المللي 
را به ما مي دهد. بالاخره انتظارات مردم و كاهش 
قيمت ها در واكنش به پيروزي بايدن را مي بينيم. 
اين يعني همه فكر مي كنن��د كه موفقيت بايدن 
يعني عرضه ارز، فروش نفت، كاهش تحريم و.... 
الان هم ش��اهديم كه با وجود آنك��ه هيچ اتفاق 

خاصي در كشور نيفتاده، بازار متحول شده است؛ 
بنابراين اگر رئيس جمهور آينده كس��ي باشد كه 
بتواند با دنياي خارج تعامل داش��ته و تنش ها را 
برطرف كند و يك تيم مذاكره كننده قوي داشته 
باشد، وضع خيلي بهتري خواهند داشت؛ بنابراين 
مردم به خاطر خود رويكردشان نسبت به انتخابات 

را تغيير خواهند داد.«
  فقط غربزده ها توان مذاكره دارند؟!

صوفی همچني��ن ادامه مي ده��د: »علت اينكه 
اصلاح طلبان هم اين اميد را به حضور بايدن در 
كاخ سفيد دارند، همين است كه فكر مي كنند، 
مي تواند يخ ها را ذوب كند. يعني هم مي توانيم در 
عرصه سياسي و هم اجتماعي و اقتصادي از اين 
بن بست خارج شويم. اميد مردم به اصلاح طلبان 
را از اين نظر بيش��تر مي كند ك��ه اصلاح طلبان 
خواهان مذاكره هستند و توان مذاكره هم دارند 

و اين را قبلًا اثبات كرده اند.«
  كارنام�ه دول�ت ب�ا باي�دن درخش�ان 

مي شود!
مهدي آيتي، يكي ديگر از چهره هاي منس��وب 
به جري��ان غربزده داخلي اس��ت كه با انتش��ار 
يادداش��تي در روزنامه آرمان همانند همفكران 
نمي توان��د ذوق زدگي خ��ود را از روي كارآمدن 
بايدن در امري��كا پنهان كند و ب��ا ابراز جملات 
لطيف و عاطفي برجام را افتخ��ار جريان متبوع 
خود عن��وان ك��رده و توافق احتمال��ي بايدن با 
دولت كنوني را يك اتفاق خارق العاده مي داند كه 
مي تواند به درخشان شدن كارنامه دولت تدبير 

و اميد كمك كند!
وي در بخشي از يادداش��ت خود مي نويسد: »در 
زم��ان باقي  مان��ده از رياس��ت جمهوري و دولت 
آقاي  روحان��ي و در فاصله اي كه ج��و بايدن بايد 
رياس��ت جمهوري امريكا را بر عهده بگيرد، قرار 
داريم. به طور طبيعي اگر در اين فاصله دولت ما با 
دولت امريكا به توافق برسد، اين كارنامه درخشان 
بايد براي دولت هشت  ساله روحاني باشد. بزرگان 
سياسي اين را مي گويند و انصاف نيز همين را حكم 
مي كند. در اين مورد بايد همه از دولت جانبداري 
و دفاع كنند تا زحمات كساني كه طرفدار برجام 
بودند و آن را به سرانجام رساندند، در تاريخ محفوظ 
بماند و به نام آن دولتي ثبت بشود كه هشت سال 

براي اين كار زحمت كشيده است.«
 جامعه در 1400 مذاكره كننده مي خواهد!

مهدي آيتي در بخشي از يادداشت خود جريان 
رقيب را از اتهام و توهين بي نصيب نمي گذارد و 
بيان مي كند: »با اين حال مطمئن باشيد كه در 
آستانه انتخابات ۱۴00 نيز شاهد تنش هايي در 
ايران از سوي اصولگراهاي تندرو خواهيم بود و 
هر روز يك بازي جديد را براي به نتيجه نرسيدن 
برجام مي بينيم.... اگر بناست، برجام به عنوان يك 
برگ زرين در روابط ايران و امريكا باشد، نبايد اين 

برگ زرين در كارنامه اصولگراها ثبت بشود.«
بديهي است كه جناح غربزده داخلي از هم اكنون 
تبليغات سنگين و گسترده اي را عليه نامزدهاي 
طيف رقي��ب در انتخاب��ات ۱۴00 آغاز كرده اند 
و با اين گ��زاره عاميانه كه دموكرات ه��ا بهتر با 
غربزده هاي داخلي كنار مي آيند، تلاش خواهند 
كرد تا كارنامه بحث برانگيز خود را طي هفت سال 
اخير استتار كرده و با فريب افكار عمومي بار ديگر 

زمام امور را در قوه مجريه در اختيار بگيرند.

نماين�ده ولي فقي�ه در س�پاه پاس�داران انقاب اس�امي ضمن 
گفت وگويي تفصيلي ب�ا خبرگزاري قوه قضائي�ه، در مورد برخي 
س�ؤالات پيرامون عملكرد س�پاه در برخي حوزه ها توضيحاتي 
ارائه كرده اس�ت. او مي گويد س�پاه نه در حوزه اقتص�ادي، بلكه 
در ح�وزه س�ازندگي و محروميت زدايي وارد ش�ده اس�ت و اين 
ب�ه معن�اي كار اقتص�ادي نيس�ت. حجت الاسام والمس�لمين 
عب�دالله حاجي صادق�ي تأكيد ك�رد كه س�پاه به هم�ه دولت ها 
كمك كرده، اما كمك س�پاه به دولت كنوني بيشتر از دولت هاي 
قبل�ي ب�وده، گرچ�ه نامهرباني هاي�ي وجود داش�ته اس�ت. وی 
همچنين بر آمادگي س�پاه درباره حفاظت از همه مرزها، به ويژه 
مرزهاي ش�مالغرب كش�ور تأكيد كرد. حاجي صادقي همچنين 
از تاش هاي س�پاه در مبارزه با كرونا هم گفت كه سپاه كارهايي 
را انج�ام داده و مي دهد كه ديگ�ران از ورود ب�ه آن واهمه دارند. 
نماين��ده ولي فقيه در س��پاه در گفت وگو با خبرگ��زاری ميزان در 
مورد اهميت قوي ش��دن اظهار داش��ت: اگر امروز انقلاب اسلامي 
با همه وضعيت هاي جريان س��ازي دنيا، محكم در مقابل استكبار 
ايستاده است، از آن جهت است كه قدرت دارد. مقام معظم رهبري 
بر »قوي باشيم« در تمام عرصه هاي علمي، نظامي، سياسي و ديگر 
عرصه ها تأكيد دارند، امروز ضعف دشمن را با قوي شدن در مسائل 
نظامي مي بينيم؛ تا گوشه اي از اقتدار ما را مي بينند فرياد مي زنند 
ما قصدي نداري��م و كاري نمي خواهيم انجام دهيم؛ چرا مي گوييم 
دشمن جرئت حمله نظامي ندارد، چون حجم قوت ما را مي داند. ما 
در اقتصاد هم بايد همين كار را مي كرديم، چرا امروز امريكا راحت 
نمي تواند با چين طور ديگري رفتار كند، چون چين قدرت اقتصادي 

شده است. ما قدرت را شرط امنيت مي دانيم. 
   ورود س�پاه به عرصه س�ازندگي به معن�اي كار اقتصادي 

نيست
حاجي صادقي در اين گفت وگو پيرامون ورود سپاه به حوزه اقتصادي 
گفت: با توجه به فلسفه وجودي سپاه و تكليف دفاع از انقلاب و حفظ 
و نگهداري از انقلاب و دس��تاوردهاي آن، هر كجا انقلاب تهديد شود، 
ما حضور داريم و از نظام جمهوري اسلامي دفاع مي كنيم. هدف سپاه 
از ورود به صحنه اقتصاد كاسبي نيس��ت، كار اقتصادي نمي خواهيم 
بكنيم، اين تعبير و معناي غلطي اس��ت، س��پاه در عرصه سازندگي، 

محروميت زدايي و كمك به توس��عه زيرساخت هاي كشور ورود كرده 
اس��ت و اين به معناي كار اقتص��ادي متعارف نيس��ت. مي خواهيم با 
اس��تكبار در ميدان جنگ اقتصادي كه عليه ما به راه انداخته اس��ت، 
بجنگيم و در مسائل فرهنگي هم با اس��تكبار نبرد مي كنيم، زيرا كار 

سپاه، جنگيدن با استكبار در عرصه نرم، نيمهَ سخت و سخت است. 
    سپاه دنبال نام نيست

نماينده ولي فقيه در سپاه در پاسخ به اين س��ؤال كه سپاه وارد عرصه 
سازندگي مي شود و در نهايت موفقيت ها به نام ديگران تمام مي شود، 
گفت: سپاه براي قوي شدن كشور و نظام دنبال اين نيست كه به نام چه 
كسی تمام شود، مي خواهد كشور قوي شود، چيزي كه از قدرت سپاه 
مي گوييم، يك دهم اقتدار سپاه پاسداران انقلاب اسلامي هم نيست، بنا 

نداريم به خاطر خوش آمدن ديگران همه قدرت مان را افشا كنيم. 
وی ادامه داد: آماده ايم هر كجايي كه لازم بدانيم، براي قوي ش��دن 
نظام جمهوري اسلامي ورود پيدا كنيم. به همه دولت ها با گرايشات 
مختلف سياسي اعلام كرديم كه آماده كمك هستيم. به دولت فعلي 
نسبت به دولت هاي قبل كمك بيش��تري كرديم، با اينكه در برخي 
موارد نا مهرباني ها ديده شد، اما به اين دولت بيشتر كمك شده است، 
عرصه ديگر خدمت به مردم است و سپاه خدمت به مردم را به عنوان 
يكي از مؤلفه هاي قوي كردن انق��لاب مي داند. مقام معظم رهبري 
در س��خنراني راهبردي ۱۴خرداد با اين مضمون فرمودند: »امروز 
بزرگ ترين مبارزه با استكبار خدمت به مردم است«؛ اين سؤال پيش 
آمد كه اين دو مقوله چه نسبتي با هم دارد؟ اما سپاه اين پيام را گرفت 
و گفت آن چيزي كه اس��تكبار را مي شكند و انقلاب را نگه مي دارد، 
كمك به اين مردم است، با خدمت به مردم انگيزه آنها براي مبارزه با 

دشمن با يك روحيه جهادي بيشتر است. 
   برخي همسايگان ما قدرشناس نيستند

نماينده ولي فقيه در س��پاه در مورد قدرت منطقه اي ايران هم گفت: 
امروز هيچ كش��وري در منطقه به ان��دازه ايران قوي نيس��ت، پهپاد 
دشمن را مي زنيم، ولي جرئت نمي كنند پهپاد ما را بالاي سرخودشان 
بزنند، عين الاس��د را مي زنيم، ولي مي آيند تحت عناويني پيغام هايي 
را مي فرس��تند كه بگذاريد پايان كار باشد و تمام ش��ود، رژيم جعلي 
صهيونيستي نگران است و به رژيم امريكا مي گويد، اگر روزي يك گلوله 
به ايران شليك شود، ايران انتقام تو را از ما مي گيرد و ما را اينجا نابود 

مي كند. همه اين موارد نشان دهنده امنيت و اقتدار ماست.  اي كاش 
همسايگان ما قدر شناس اين اقتدار بودند. ديدند كه تمام سياستمداران 
آمدند تا حكومت سوريه را بشكنند، ولي با لطف الهي و حمايت ايران 
بشار اس��د ماند و غلبه كرد. كش��ورهاي ديگر هم قدرشناس باشند و 
بفهمند شايعه استكبار كه انقلاب اسلامي مي خواهد آنها را از بين ببرد، 
دروغ است، بايد بفهمند اين امريكاست كه مي خواهد آنها را از بين ببرد. 
محمد مُرسي، رئيس جمهور وقت مصر يك اشتباه بزرگ مرتكب شد، 
بعد از شكل گيري انقلاب بزرگ مصر، گفت من اشتباه ايران را نمي كنم، 
ايران با امريكا درگير شد، من درگير نمي شوم و رفاقت مي كنم، امريكا 

نابودش كرد و ۷00 نفر از برجستگان مصر را از بين برد. 
   باكي از كمك به جبهه مقاومت نداريم

حاجي صادقي درباره پايان تحريم تسليحاتي ايران و امكان فروش 
س��لاح هم گفت: هر كجا بتوانيم، به مظلوم كمك مي كنيم؛ باكي 
نداريم، بگوييم به مردم فلس��طين، حزب الله و حم��اس كه با رژيم 
اشغالگر قدس مبارزه مي كنند، كمك مي كنيم و حتي به يمن هم 
بتوانيم كمك مي كنيم. رژيم امريكا نگران اس��ت كه قدرت نظامي 
ايران جاي خود را در منطقه در آينده باز كند و بازار فروش س��لاح 
امريكا در منطقه به همراه سلطه اش تعطيل ش��ود. تحريم ها ما را 
خيلي نگران نكرد و به هم نريخت، ما براي خودمان اصول داريم و 

حركت مان را بر اين اساس ادامه مي دهيم. 
   س�پاه در حوزه كرونا كارهايي را انجام مي دهد كه ديگران 

تمايلي ندارند
نماينده ولي فقيه در سپاه درباره عملكرد سپاه در مبارزه با كرونا گفت: 
سپاه در بحث خدمات رساني به بيماران كرونايي با بسيج تمام امكانات 
و ظرفيت خود، كارهايي را انجام مي دهد كه كسي تمايلي به انجام آن 
ندارد. دوس��تان طلبه ما در بخش هاي خدماتي بيمارستان ها و دفن 
متوفی در آرامستان ها فعاليت دارند، توجه به خانواده هاي متوفی در 
بحث كرونا با برخورداري از وضع نگران كننده به لحاظ روحي از ديگر 

اقدامات ما در اين رابطه تا انجام امور كلان است. 
وي ادامه داد: بسيج روزانه تمام ماسك كشور را تأمين مي كند و با قبول 
اين وظيفه در موج جديد بيماري كرونا، با حركت گس��ترده انقلابي، 
جهادي در راس��تاي خدمت به م��ردم و كمك به مس��ئولان، در امر 

شناسايي بيماران مبتلا به كرونا هم ورود پيداكرده است.

   گفت و گو
نماينده ولي فقيه در سپاه ضمن اشاره به برخي نامهرباني هاي دولت:

كمك سپاه به دولت فعلي از دولت هاي قبلي بيشتر است

سخنگوي وزارت خارجه مطرح كرد
تكذيب ترور يك مقام القاعده در ايران

س�خنگوي وزارت خارج�ه ادع�اي ت�رور ي�ك مق�ام گ�روه 
تروريس�تي القاع�ده را در اي�ران تكذي�ب و ب�ه رس�انه هاي 
س�ناريوپردازي هاي  دام  در  ك�رد  توصي�ه  امريكاي�ي 
هالي�وودي مقام ه�اي امري�كا و رژيم صهيونيس�تي نيفتن�د. 
به گزارش مهر، سعيد خطيب زاده، سخنگوي وزارت امور خارجه كشورمان 
در پاسخ به سؤال خبرنگاران در خصوص برخي گزارش هاي منتشر شده از 
سوي منابع اسرائيلي و گزارش اخير روزنامه نيويورك تايمز مبني بر ادعاي 
ترور يك مقام گروه تروريستي القاعده در ايران، قوياً هرگونه حضور اعضاي 
اين گروه را در ايران تكذيب و به رسانه هاي امريكايي توصيه كرد در دام 
سناريوپردازي هاي هاليوودي مقام هاي امريكا و رژيم صهيونيستي نيفتند. 
وي با يادآوري اينكه گروه تروريستي القاعده زاده سياست هاي غلط ايالات 
متحده و متحدانش در منطقه بوده است، تأكيد كرد: واشنگتن و تل آويو 
هر از چند گاهي براي ش��انه خالي كردن از مسئوليت اقدامات جنايت بار 
اين گ��روه و ديگر گروه هاي تروريس��تي در منطقه، ت��لاش مي كنند با 
دروغ پردازي و درز اطلاعات ساختگي به رسانه ها، ايران را مرتبط با چنين 

گروه هايي به تصوير بكشند. 
س��خنگوي وزارت امور خارجه همچنين اظهار داشت: هر چند امريكا 
در گذش��ته نيز از طرح هيچ اتهام كذبي عليه جمهوري اسلامي ايران 
فروگذار نكرده، اما اين رويكرد در دولت فعلي امريكا تبديل به يك روند 
دائمي شده و كاخ س��فيد تلاش كرده است با تكرار چنين اتهاماتي در 
اجراي طرح ايران هراسي خود بيش از پيش گام بردارد. بدون ترديد اين 
دست اتهام زني ها در چارچوب جنگ همه جانبه اقتصادي، اطلاعاتي و 
رواني عليه مردم ايران انجام مي شود و رسانه ها نبايد تريبوني براي نشر 

دروغ هاي هدفمند كاخ سفيد عليه ايران باشند. 
گفتني  است مردادماه س��ال جاري دو لبناني )يك مرد و يك زن( در 
تهران با اس��لحه به قتل رس��يدند كه اكنون نيويورك تايمز به نقل از 
مقامات اطلاعاتي مدعي ش��ده كه آن دو نفر، مرد ش��ماره ۲ القاعده، 
ابومحمدالمصري و نيز همسر حمزه بن لادن، فرزند اسامه بن لادن بودند 

كه به سفارش امريكا و توسط اسرائيل در تهران ترور شدند!
........................................................................................................................

زيرساخت هاي موجود براي برگزاری  
انتخابات الكترونيك كافی نيست

الكت�رونيك��ي ش��دن انتخ�اب�ات در بلن�دم�دت از لح�اظ 
اقتص�ادي براي كش��ور به ص�رف�ه خ�واه�د ب���ود، ام�ا در 

ح�ال ح�اض�ر زي�رس�اخ�ت ه�ا كاف�ي ني�ست. 
ابوالفضل ابوتراب��ي در گفت وگو با خانه ملت، به نبود زيرس��اخت هاي 
موجود براي الكترونيكي شدن انتخابات اش��اره كرد و گفت: براساس 
قانون اساسي انتخابات را مي توان به صورت الكترونيكي برگزار كرد و 
هيچ مشكل قانوني در اين زمينه وجود ندارد، اما در قانون اساسي ذكر 
ش��ده كه بايد فرآيند انتخابات به تأييد هيئت نظارت شوراي نگهبان 
برسد. اكنون شوراي نگهبان زيرساخت هاي موجود براي الكترونيكي 

شدن انتخابات را تأييد نمي كند. 
اين نماينده مردم در مجلس شوراي اس��لامي تأكيد كرد: هزينه هاي 
انتخابات با الكترونيكي شدن بسيار كاهش پيدا خواهد كرد، اما ناگفته 
نماند كه در وضعيت اقتصادي و تحريم بايد زيرساخت هاي فني آن را از 
ديگر كشورها خريداري كنيم و اين خريد مستلزم هزينه سنگيني است 
كه اگرچه اين كار صورت بپذيرد، در انتخابات بعدي هزينه ها كاهش 
پيدا مي كند؛ ضمن اينكه مي توانيم با شركت هاي دانش بنيان داخلي 
بهتر از خارجي ها مس��ائل فني انتخابات را طراحي كنيم و بسيار هم 
ارزان تر خواهد بود. عضو كميسيون امور داخلي كشور و شوراها اظهار 
كرد: مردم هنوز اطمينان لازم را به سيستم هاي الكترونيكي انتخابات 
ندارند ك��ه بايد از بعد فرهنگي ش��رايط الكترونيكي ش��دن انتخابات 
فراهم شود و بس��يار مهم تر از زيرس��اخت هاي فني است؛ بنابراين در 
حال حاضر الكترونيكي شدن انتخابات در كشور زود است، هر چند به 

نفعمان خواهد بود. 
........................................................................................................................

 در تمامي نقاط مرزي كشور 
امنيت خوبي برقرار است

ام�روز ب�ا توج�ه ب�ه ت�اش نيرو ه�اي مس�لح در تمام�ي 
اس�ت.  برق�رار  خوب�ي  امني�ت  كش�ور  م�رزي  نق�اط 
به گزارش روابط عمومي ارتش، امير سرتيپ »نوذر نعمتي«، جانشين 
فرمانده نيروي زميني ارتش ديروز در حاش��يه مراس��م افتتاح پروژه 
۴۷ واحدي مسكن س��ازماني مهر ولايت و مجموعه فرهنگي رفاهي 
شهيدسلامت بخش در جمع خبرنگاران با اش��اره به آخرين تحولات 
مرزي كشور اظهار داش��ت: بحمدالله امروز با توجه به تلاش نيرو هاي 
مسلح به ويژه نيروي زميني ارتش در تمامي نقاط مرزي كشور امنيت 
خوبي برقرار است. وي با بيان اينكه تمامي مبادي خروجي و ورودي در 
مرز هاي كشور تحت كنترل است و تاكنون مأموريت هاي ما با هيچ گونه 
خللي مواجه نشده است، افزود: تمام مرز هاي كشور تحت كنترل و از 

امنيت لازم برخوردار است. 
امير سرتيپ نعمتي گفت: با توجه به اينكه مأموريت جمهوري اسلامي 
ايران حفظ استقلال و تماميت ارضي كشور است؛ قطعاً وقتي دو كشور 
همسايه به منازعه نظامي مي پردازند، ما با حساسيت بيشتري تحولات 
را رصد مي كنيم؛ چراكه وضعيت ژئوپلتيك منطقه به گونه اي است كه 
مي تواند ناامني را به ديگر مناطق تسري دهد و از آنجا كه امنيت و آرامش 
مردم شهر هاي مرزي براي ما از اهميت قابل توجهي برخوردار است، اقدام 
به استقرار نيرو در اين مناطق كرديم. در اوايل منازعه دو كشور همسايه، 
بعضاً گلوله هايي به طور سهوي به شهر هاي مرزي ما اصابت مي كرد كه 
با توجه به اينكه خط قرمز ما امنيت مردم كشورمان است، در اين رابطه 

الزامات و تدابير امنيتي را در شمال غرب كشور انجام داديم. 
........................................................................................................................

 تعداد نمايندگان مجلس 
با جمعيت كشور هماهنگ نيست

افزايش تعداد نمايندگان مجلس به نفع مردم است؛ چراكه افرادي 
كه مي توانند مش�كات و مطالبات مردم را پيگيري كنند، بيشتر 
است. اين در حالي است كه نگاه دولت به اين موضوع آن است كه 
وقتي تعداد نمايندگان مجلس افزايش يابد، براي دولت هزينه دارد. 
علي حدادي، سخنگوي كميس��يون امور داخلي كش��ور و شوراهاي 
مجلس در گفت وگو با فارس، درباره افزايش تعداد نمايندگان مجلس 
اظهار داشت: اين موضوع بايد در طول سال های گذشته انجام مي شد، 
اين در حالي اس��ت كه متأس��فانه تعداد نمايندگان مجلس براساس 
جمعيت هر شهرس��تان و ح��وزه انتخابيه افزايش پيدا نكرده اس��ت، 
در  حالي كه طبق قانون هر ۱0 سال بايد در تعداد نمايندگان بازنگري 
صورت گيرد. وي افزود: لايحه افزايش تعداد نمايندگان مجلس براساس 
جمعيت شهرستاني هم اكنون در مجلس و در كميسيون امور داخلي 
كشور و شوراها وجود دارد و بر همين اساس افزايش تعداد نمايندگان 
مناطق مختلف كشور كه بتوانند ضمن اشرافيت لازم بر امور به مطالبات 

مردم رسيدگي كنند، بايد عملياتي شود. 
وي افزود: افزايش تعداد نمايندگان مجلس به نفع مردم است؛ چراكه 
افرادي كه مي توانند مشكلات و مطالبات مردم را پيگيري كنند، بيشتر 
است. اين در حالي است كه نگاه دولت به اين موضوع آن است كه وقتي 
تعداد نمايندگان مجلس افزايش يابد، براي دولت هزينه دارد. در واقع 
دولت به موضوع افزايش تعداد نمايندگان مجلس براس��اس جمعيت 

فقط نگاه هزينه اي دارد، نه رافع مشكلات و مطالبات مردم. 
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